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Sak Sentrale diskusjonspunkter Konklusjo

n/ 
oppfølgin
g 

    
O1/2017 
Ansvarlig:  
IPG/EBS 

Godkjenning av 
referat fra forrige 
møte 

Referat ble godkjent.   

02/2017 
Ansvarlig: 
IPG/EBS 

Ph.d. stipendiaters 
rettigheter og 
plikter  

o Gjennomgang 
av Medfaks 
regelverk for 
opptak i ph.d.- 
programmet 
ved Drude 
Fugelseth og 
Ludvig Munthe  

Ludvig Munthe startet med  å presenterte informasjon om doktorgradsprogrammet på nett.  
https://www.med.uio.no/forskning/phd/ 
 
Det ble spesifisert at søknadsskjemaet skal inneholde:  

 Prosjektbeskrivelsen må tydeliggjøre hva det er stipendiaten faktisk skal gjøre i 
prosjektet.  

 Gjennomføringstiden må være realistisk  
 Tillatelser og godkjenninger må være innhentet. NYTT! REK godkjenning og REK-

prosjektbeskrivelsen skal legges ved.  
 Bekreftelse på finansiering for minimum 1 år (100%) eller 50% i 2 år. 

 

Invitere 
fakultetet til 
å komme og 
informere 
om Dr. 
philos.  
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(15 min) 
o Forpliktelser for 

stipendiater 
ansatt i 
sykehuset  
Erlend Smeland 
(10 min) 

Diskusjon (20 min) 

Husk at det også er et karakterkrav. Hvis karakterkravet ikke er oppfylt må et 
«Realkompetanse» brev legges ved. Det ble kommentert at det er vanskelig å oppfylle kravet 
om at man må ha en gjennomsnittskarakter ikke dårligere enn B på Masternivå for 
medisinstudenter. Det er likevel ingen på Klinmed som har blitt avvist med utgangspunkt i 
dette karakterkravet. 
 
PhD-kontrakten suppleres av samarbeidsavtale mellom UiO og eksternt part (Avtale for 
gjennomføring av ph.d.-utdanning i samarbeid med ekstern part). OUS har bedt om en 
gjennomgang og revisjon med presiseringer i avtalen (juridisk forpliktende).  
Finansieringsplan og forankring hos sykehusledere er viktig. 
Man arbeider også med utkast til «egenerklæring» for stipendiater. 
 
Drude Fugelseth hadde en gjennomgang av veiledningskrav på ph.d.- programmet. 
https://www.med.uio.no/forskning/phd/. Det innføres nå et Obligatorisk 
introduksjonsseminar ½ dag for INTRO I.  E-læringskurs planlegges. 
 
PIFF (Nettkurs, personinformasjon og forskningssikkerhet) 
 
Det ble anbefalt at man utarbeider veiledningskontrakter, både for hovedveileder og 
biveiledere(e).  
 
Gjennomgang av krav til ph.d.-kandidaten 

- må etterleve forskningsetiske prinsipper for fagområdet. 
- godkjenninger må være på plass. Husk endringsmeldinger. 

 
Midtveisevaluering:  

- Gjeninnført høsten 2015 
En del av INTRO II kurset.  
 
Erlend Smeland orienterte overordnet om sentrale problemstillinger; og linjeansvar når 
stipendiaten lønnes av OUS: 

- Viktig at det legges en forpliktende finansieringsplan for kandidaten.  
- Varighet av finansieringsforpliktelse er normalt 3 årsverk, og det er avdelingens risiko 

dersom det ikke skaffes ekstern finansiering som forventet. Finansiering ut over 3 
årsverk kan ikke påregnes (unntak for lovfestede permisjoner, som 
foreldrepermisjon). 
Det må derfor forankres i OUS-linjen (hos avdelingsleder som påtar seg forpliktelsen).  
Viktig å være tydelig på dette i trepartsavtalen.  

- I Forskningsinstruksen (OUS eHåndbok) står det tydelig hva som er linjens ansvar og 
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det er også lagt inn henvisning til UiOs nettsider om veileders ansvar.  
 
Tilbakemeldinger/spørsmål fra FLF:  

- Bekymring for stipendiater som også har klinisk arbeid ved siden av, i forhold til krav 
om finansiering av tre årsverk. Bør kanskje avtales særskilt, viktig å få oversikt over 
antallet.  

- Kan finansieringsforpliktelsen for OUS reduseres hvis stipendiaten går i klinisk stilling 
der det er avsatt tid til forskning, eventuelt avkortes hvis mye er utført før oppmelding 
på doktorgradsprogrammet? 

- Reglene må ikke lages så rigide at klinikere ikke har mulighet til å ta en doktorgrad.  
- Det ble minnet om dr. philos.-ordningen, som kan være et alternativ for noen. 

FLF kan invitere fakultetet til å snakke om denne ordningen.  
- Det ble stilt spørsmål ved om hovedveileder kan fortsette som hovedveileder når 

vedkommende går av med pensjon.  Det er krav om at hovedveileder må være ansatt 
ved en institusjon. Man kan fortsette som biveileder.  

- Det ble stilt spørsmål ved om det finnes retningslinjer for hvordan man skal forholde 
seg til henvendelser fra utenlandske institusjoner som har finansiering for en ph.d.-
kandidat. Skal man avslå disse? Det finnes ikke egne retningslinjer for dette, men en 
løsning kan være å undertegne en Cotutelle-avtale.  

- Diskusjon om avlønning av stipendiater (knyttet opp mot alternativ lønn som lege).  
 
Videre oppfølging:  

- Jobbe med retningslinjer. OUS ønsker prosess med UiO mtp presiseringer i standard 
trepartsavtale (når helseforetakene er arbeidsgiver). 

- Følge opp med dialog om klinikeres mulighet til å ta en doktorgrad.  
- Ta opp dr. philos som sak i FLF 

 
 

03/2017 
Ansvarlig: 
IPG/EBS 

Orientering om 
"topics" i EUs 
helseprogram for 
2018-2020   
 
ved  
Kari Schjølberg-
Henriksen  

Presentasjon av «Topics» i EUs helseprogram for 2018 -2020. 
 
Draft av arbeidsprogrammet sendes ut til Forskningslederne i løpet av våren. Gjennomgang 
av arbeidsprogrammets temaer: 

- persontilpasset medisin 
- Digital transformation in Health and Care 
- Sikker datalagring 
- Human exposome  

 
Det foreligger forslag om 39 ulike temaer.  

 EU ønsker mer fokus på Impact. En klarere sammenheng mellom; tema, utlysning og 
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programmets mål.  
 EU ønsker å forenkle arbeidsprogrammet, bl.a. vil det være færre tema og et mer 

forenklet språk og kortere utlysningstekster.  
 EU vil forsøke å få ned antall søknader per utlysning.  Dette for å bedre muligheten for 

å få finansiering. Målet er at flere søknader skal få finansiering.  
 

Hva kan man gjøre nå for å forberede seg til neste utlysning? 
NIFU har nylig publisert en rapport: “Choosing the right partners: Norwegian participation in 
European Framework Programmes”. NIFU 2016:41 
https://brage.bibsys.no/xmlui/handle/11250/2426150 
 
Rapporten anbefaler:  

- Når du skal velge partnere finn de sterke konsortiene (høy ranking, høyt rankede 
publikasjoner, høy siteringsfaktor). 

- Sterke institusjoner, har mange «engangs-partnere». 
 
Norsk suksessrate innen Helseprogrammet er 10,3%. Det er det samme som Danmark, 
Østerrike, Sverige, Finland og Nederland. 
 

04/2017 
Ansvarlig: 
IPG/HFH 

Presentasjoner av 
klinikkvise 
handlingsplaner for 
forskning i OUS 

o Klinikk psykisk 
helse og 
avhengighet (15 
min) 
 

 

Presentasjon av handlingsplanen til Barne- og ungdomsklinikken og Nevroklinikken ble utsatt 
pga FLs forfall til møtet  
 
Klinikk psykisk helse og avhengighet (PHA) 
Ingrid Melle hadde en gjennomgang av PHA s handlingsplan for forskning.  
PHA har ca. 3000 ansatte / 2000 årsverk. Kun én avdelingsleder med akademisk tilknytning.  
Hun pekte på at det i PHA ikke er kongruens mellom ledernivå/-funksjoner i OUS og UiO.  
 
Målsetninger:  

 Å få på plass en tydelig forskningskultur i klinikkens avdelinger. 
 Å øke omfang og kvalitet av klinisk pasientrettet forskning 
 Å fortsette å være det ledende forskningsmiljøet på psykiske lidelser og ruslidelser i 

Norge 
 
Gjennomgang av områdene i planen:  

- øke ekstern finansiering 
- fokus på fremragende forskning 
- fokus på brukermedvirkning 
- få på plass et strukturert samarbeid med Psykologisk institutt rundt kombinerte 

stillinger 
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- Stimulere til deltakelse i EU-rettede søknader med særlig fokus på MSCA og COST-  
deltakelse i internasjonale nettverk  

- Kartlegge pågående arbeid med forskningsbiobanker og kvalitetsregistere 
 

05/2017 
Ansvarlig: 
LKJ 

Husebekk-
rapporten  

o Orientering ved 
Ivar P. 
Gladhaug og 
Erlend Smeland  

Ivar P. Gladhaug orienterte om rapporten «Samordning mellom universiteter og 
helseforetak» - Husebekk- rapporten. 
Rapporten var en bestilling fra KD og HOD (ferdig 30. november 2016). Gruppens mandat var 
å peke på barrierer knyttet til sektorens samarbeid om helseforskning.  Seks områder ble 
identifisert:  

o Eierstruktur og samarbeidsarenaer 
o Areal for forskning og utdanning 
o Forskningsfinansiering 
o Administrative rutiner og regelverk 
o Forskningsinfrastruktur 
o Utdanning 

 
Departementene (HOD og KD) har sendt likelydende brev til de regionale helseforetakene 
(avsender HOD, inkorporert i Oppdragsdokument 2017 til hvert RHF) og til universitetene 
(avsender KD) om videre oppfølging av rapporten. Saken skal opp i Samarbeidsorganet (SO)  
3. mars.   
 
Erlend Smeland pekte på at arealsituasjonen ikke er løst. Dette er en av hovedutfordringene. 
Skal UiO være med og finansiere nybygg, som i Trondheim? Avklaring om dette skjer på 
departementsnivå. Forholdene i vår region kommer tydelig frem, og de er annerledes enn de 
andre regionene.  
 
Enkelte andre forhold er verken presis beskrevet eller i tråd med innspill vi har gitt.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

06/2017 
Ansvarlig: 
IPG/EBS 

Orienteringssaker 
fra forskningsledere 
Runde rundt bordet 

KRE: Følger opp arbeidet med å bli akkreditert som europeisk Comprehensive Cancer Center 
(CCC).  Ser på kreftbiobank-struktur. Ambisjon sammen med forskningsstøtte om å etablere 
et bredere kreftforskningssystem. Jobber med å skaffe oversikt.  
Det arbeides med å etabler et eget forskningsutvalg for kreftmiljøene. UiO skal være med. 
Implementere dette i løpet av 2017/18.  
 
PHA: Jobber for tiden med å avvikle en del leiekontrakter. Flere deler av virksomheten ved 
PHA skal flyttes inn på Gaustad, dette for å redusere leiekostnader for OUS. Dette gir 
arealmessige utfordringer knyttet til forskningen, som i stor grad er lokalisert til Gaustad.  
Evaluering av FoU-avdelingen pågår. Noen vanskelige grenseflater mot andre avdelinger i 
PHA avdekkes. 
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HLK: Arbeider med handlingsplan for forskning.  
 
KLM: Lukke avvikssaker som går på registre.  
Noen utfordringer knyttet til grenseoppgang personvern og forskningsstøtte og en opplevd 
uenighet i enkelte fortolkninger.   
 
KRN: Tok opp videre skjebne for Filemaker.  
 
AKU/PRE: Filemaker, utfordrende med de begrensninger som er lagt på bruk av dette 
systemet. Kan det videreføres? Klinikken ønsker ny vurdering av personvernombudets 
avgjørelse.  

Saken har vært oppe i FLF flere ganger tidligere, herunder redegjørelse for hva som er 
besluttet og godkjente løsninger, og forskningsdirektør ber nå om at saken tas opp via 
klinikkledere til stabsdirektører med ansvar for hhv personvern/datasikkerhet og IKT 
(viseadm. direktører Sommervoll og Reymert) samt forskningsdirektør. 

 
OSS: Åpning av Forskningsenhet for eksperimentell gnotobiologi. 16. februar. Diskusjon om 
utvidelse av kapasitet. 
 
OPK: Ga tilbakemelding på at den nye løsningen som skal overta etter Filemaker ikke gir 
samme funksjonalitet og at dette problemet må løses (ref innspill fra KRN og AKU) 
 
KIT: Jobber med handlingsplan for biobank.  
 
HHA: Sak om samarbeid med industri. Utfordringer knyttet til lagring av bilder (kapasitet).   
 
Ahus: Seminar om «Livsvitenskap». 
Sykehuset har hatt en internrevisjon av forskningsgruppene.  Rapporten er ikke klar enda.  
 
KVI: Har etablert et forskningsutvalg. Skal levere Handlingsplan for forskning om 1 mnd.  

07/2017 
Ansvarlig: 
IPG/EBS 

Status for avklaring 
av vertskapsrolle for 
eksternt finansierte 
prosjekter – UiO og 
OUS ved Erlend 
Smeland og Ivar P. 
Gladhaug  
 

Det ble orientert om arbeidet med å lage forslag til retningslinjer for prosjektvertskap UiO-
OUS. Utkast til notat om «Om vertskap for forskningsprosjekter innen helse» ble sendt ut 
med sakspapirene.  
Saken har vært utfordrende. Endringer av policy gir konsekvenser for den andre parten.  Det 
er viktig å få oversikt over effektene ved endringer i vertskapsinstitusjon gjennom 
simuleringer og vurdering av totalkostnader ved store prosjekter. 
 
Arealkostnader er et uavklart og sentralt element også i dette spørsmålet.  
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Saken skal opp i Samarbeidsorganet. Kommentarer fra FLF bes å sende inn skriftlig snarest 
mulig.  
Målet er å få på plass en samarbeidsavtale. 
 
Kommentar FLF:  
Forskningsstøtte OUS- Gjenspeiler hvordan vi tenker når vi vurderer vertskap til eksternt 
finansierte prosjekter pr idag. Arealvansker. 
Gaveforsterkning- skal gå til grunnleggende forskning (ref. forskriftsregulering)  
Momskompensasjon for helseforetak (ny ordning) bør ikke spille noen rolle i vurdering av 
vertskap for prosjekter – i utgangspunktet vil det for eksternt finansierte prosjekter ikke være 
noen endring fra nå (HFene får mva-kompensasjon på innkjøp, men kuttes tilsvarende i 
rammebevilgningen. Ekstern finansering er foreløpig ikke kuttet, men prosjektene får da 
heller ingen kompensasjon i prosjektregnskapet).  
 

08/2017 
Ansvarlig  
IPG 

Orienteringssaker 
UiO 

  

09/2017 
Ansvarlig  
EBS 

Orienteringssaker 
OUS  
 
 

Biobank lagringsfasiliteter – kommende kartlegging ved Wenche Reed  
 
 
Wenche Reed hadde en gjennomgang av status for felleslagre for forskningsbiobanker. Det er 
en rekke utfordringer som er knyttet til biobankene, bl.a. lagringskapasitet.  Stab forskning, 
innovasjon og utdanning og OSS Forskningsstøtte vil samarbeide om å fremskaffe oversikt 
over eksisterende frysere og nitrogentanker med forskningsbiobanker som ligger utenfor 
felleslagrene. Dette vil gi en oversikt over fremtidig behov på kort og lang sikt. 
Viktig å kartlegge dette i forhold til nye byggeprosesser.  
Presentasjonen sendes til FLF.  
 

 
Kurs/seminar om brukermedvirkning 9.3.2017. 
 
Olav Røise informerte om arbeidsgruppen som har utarbeidet kurs for brukerrepresentanter i 
forskning. Kurset er også åpent for forskere. Kurs holdes 9. mars på Rikshospitalet (egen info 
sendt ut, med link til program og påmelding).  
 
 

 

10/2017 
Ansvarlig:  
EBS/IPG 

Forslag til 
møteplan H2017 
 

 24. august 
 28. september 
 19. oktober 
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  23. november  
 7. desember (fellesmøte med Forskningsutvalget) 

 
11/2017 Publika 

o Presentasjon av 
systemet og 
forbedringer, 
samt 
hovedresultater 
2016.  Ved 
Torbjørn 
Rognes og Pål 
Bakke  

 

Presentasjon av Publika ved Pål Bakke. Antall publikasjoner økte fra 2015 til 2016. 
 
Torbjørn Rognes har tatt vekk de «falske positive», dvs. artikler som kom inn pga. 
navnelikhet på forfattere, men uten OUS-adresse. Kontrollen er basert på adresser i PubMed.  
 
Publika, og hvilke søkemuligheter som finnes i systemet, ble presentert.  
 
OUS bruker blant annet Publika for å kontrollere om alle OUS-artikler har kommet med i 
CRIStin.  
 
 

 

12/2017 
Eventuelt 

   


